

Resolution 214 (1965)

of 27 September 1965

The Security Council,

Noting the reports of the Secretary-General,³⁶

Reaffirming its resolutions 209 (1965) of 4 September, 210 (1965) of 6 September and 211 (1965) of 20 September 1965,

Expressing its grave concern that the cease-fire agreed to unconditionally by the Governments of India and Pakistan is not holding,

Recalling that the cease-fire demand in the Council's resolutions was unanimously endorsed by the Council and agreed to by the Governments of both India and Pakistan,

Demands that the parties urgently honour their commitments to the Council to observe the cease-fire, and further calls upon the parties promptly to withdraw all armed personnel as necessary steps in the full implementation of resolution 211 (1965).

Adopted at the 1245th meeting.³⁷

Decision

At its 1248th meeting, on 27 October 1965, the Council, pursuant to its invitation to the representatives of India and Pakistan to participate, without vote, in the discussion of the question, decided, in the absence of the representative of India, to invite the representative of Pakistan to take a seat at the Council table, it being understood that the representative of India was invited to take a seat at the Council table at any time if he so wished.

Resolution 215 (1965)

of 5 November 1965

The Security Council,

Regretting the delay in the full achievement of a complete and effective cease-fire and a prompt withdrawal of armed personnel to the positions held by them before 5 August 1965, as called for in its resolutions 209 (1965) of 4 September, 210 (1965) of 6 September, 211 (1965) of 20 September and 214 (1965) of 27 September 1965,

1. Reaffirms its resolution 211 (1965) in all its parts;
2. Requests the Governments of India and Pakistan to co-operate towards a full implementation of paragraph 1

³⁶ *Ibid.*, documents S/6710 and Add.1 and 2.

³⁷ Adopted without vote.

Résolution 214 (1965)

du 27 septembre 1965

Le Conseil de sécurité,

Prenant acte des rapports du Secrétaire général³⁶,

Réaffirmant ses résolutions 209 (1965) du 4 septembre, 210 (1965) du 6 septembre et 211 (1965) du 20 septembre 1965,

Exprimant sa grave préoccupation du fait que le cessez-le-feu accepté sans condition par les Gouvernements de l'Inde et du Pakistan n'est pas observé,

Rappelant que la demande de cessez-le-feu figurant dans les résolutions du Conseil a été approuvée à l'unanimité par le Conseil et acceptée par les Gouvernements tant de l'Inde que du Pakistan,

Demande formellement que les parties honorent d'urgence leurs engagements à l'égard du Conseil d'observer le cessez-le-feu, et prie en outre les parties de retirer promptement toutes les forces armées à titre de mesures essentielles en vue de l'application intégrale de la résolution 211 (1965).

Adoptée à la 1245^e séance³⁷.

Décision

A sa 1248^e séance, le 27 octobre 1965, le Conseil, conformément à l'invitation qu'il avait adressée aux représentants de l'Inde et du Pakistan de participer, sans droit de vote à la discussion de la question, a décidé, en l'absence du représentant de l'Inde, d'inviter le représentant du Pakistan à prendre place à la table du Conseil, étant entendu que le représentant de l'Inde était invité à prendre place à tout moment à la table du Conseil s'il le désirait.

Résolution 215 (1965)

du 5 novembre 1965

Le Conseil de sécurité,

Regrettant le retard apporté à la réalisation intégrale d'un cessez-le-feu total et effectif et au prompt retrait des forces armées sur les positions qu'elles occupaient le 5 août 1965, ainsi qu'il le demandait dans ses résolutions 209 (1965), 210 (1965), 211 (1965) et 214 (1965), en date des 4, 6, 20 et 27 septembre 1965,

1. Réaffirme sa résolution 211 (1965) dans toutes ses parties;
2. Prie les Gouvernements de l'Inde et du Pakistan de coopérer à la mise en application intégrale du para-

³⁶ *Ibid.*, document S/6710 et Add.1 et 2.

³⁷ Le projet de résolution n'a pas été mis aux voix.